
Aan het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties

Betreft de consultatie over het wetsvoorstel afschaffing lijstcombinaties

Diemen, 29 juli 2015 

Geachte dames, heren,

In antwoord op de consultatie betreffende het voorstel de Kieswet te wijzigen, zodat het 
niet langer mogelijk is om lijstcombinaties aan te gaan, wil ik u laten weten dat ik daar 
zeer op tegen ben.

De mogelijkheid om een lijstcombinatie aan te gaan is een vast onderdeel geworden van 
de voorbereidingen voor de verkiezingen, op landelijk niveau en op het niveau van de 
gemeenten. Met een lijstcombinatie kunnen partijen aangeven dat ze in de 
bestuursperiode na de verkiezingen samen zullen optrekken. Voor de kiezer ontstaat een 
duidelijk beeld welke partijen samenwerking hoog in het vaandel hebben.
Ik vind het altijd jammer dat niet meer partijen gebruik maken van de mogelijkheid om 
met een lijstverbinding met elkaar te laten zien tot welke samenwerking zij bereid zijn.
Met het aangaan van een lijstverbinding overleggen politici van de betreffende partijen 
voor de verkiezingen waar hun prioriteiten liggen. In de aanloop naar de verkiezingen 
worden programma’s geschreven en speerpuntenlijsten opgesteld, met een voornemen 
tot samenwerking wordt ruimte gegeven, en ruimte genomen, om verschillende en 
samenvallende visies op beleid helder uiteen te zetten. Dit is ondersteunend aan een 
voor de burgers heldere politieke visie van een partij.

Met het afschaffen van de lijstverbinding valt een serieus element weg uit de 
voorbereidingen en de campagne voor de verkiezingen. Er worden geen steekhoudende 
argumenten aangevoerd die mij inzichtelijk maken waarom er afschaffing van de 
lijstverbinding noodzakelijk is.

Ik hoop van harte dat uit de consultatie over dit wetsvoorstel blijkt dat er geen 
draagvlak voor is, en besloten wordt het wetsvoorstel niet in te dienen. 

Met vriendelijke groet,

Gepke Uiterdijk
Fractievoorzitter GroenLinks Diemen

Oude Waelweg 57
1111SW   Diemen


